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Cempin, oba iz Meddruštvene-
ga odbora planinskih društev 
(MDO PD) Gorenjske, Planinsko 
društvo K2 in Športno društvo 
Pajki (Savinjski MDO PD) ter iz 
MDO primorsko-notranjskih 
planinskih društev društvo 
Proteus in Športnoplezalni klub 
Plus.
Preventivna dejavnost je bila 
tudi v tem obdobju pomembna 
za PZS in njene člane, planinska 
društva. PZS, GRZS in odbor 
Gore in varnost so v sodelovanju 
z Upravo Republike Slovenije 
za zaščito in reševanje 27. 
novembra na Igu pripravili že 
9. strokovni posvet Gore in 
varnost, katerega namen je 
bil analizirati gorske nesreče v 
letošnjem letu ter opozoriti na 
bolezni in bolezenska stanja, ki 
jih prinesemo s seboj v gore.
PZS se je udeležila II. medna-
rodnega simpozija v Bosni in 
Hercegovini, ki ga je organizirala 
Planinska zveza Bosne in Her-
cegovine skupaj z Združenjem 
planinskih organizacij Balkana 
BMU. Na simpoziju, katerega 
naslov je bil Planinski objekti v 
funkciji turizma, je predsednik 
PZS Bojan Rotovnik poleg 
splošne predstavitve PZS in 
stanja planinskega gospodar-
stva podrobneje predstavil 
tudi certifikata Okolju prijazna 
planinska koča in Družinam 
prijazna planinska koča, ki ju 
je PZS po vzoru planinskih 
zvez alpskega loka začela 
uvajati v lanskem letu. Poseben 
poudarek je predsednik dal 
povezanosti planinskih poti s 
poslovanjem planinskih koč ter 
promociji planinskih koč preko 
spletnih medijev tako, da so 
podatki dostopni tudi tujcem.
PZS je sodelovala na 29. 
slovenskem knjižnem sejmu 
v Cankarjevem domu od 20. do 
24. novembra. Predstavljala se 
je z izdelki Planinske založbe in 
s Planinskim vestnikom (izdelke 
je bilo moč kupiti po posebnih, 
nižjih sejemskih cenah), 23. 
novembra 2013 pa je na forumu 
za obiskovalce alpinist in hima-
lajec Viki Grošelj v pogovoru in 
s filmom približal novo knjižno 
uspešnico, izdano pri Planinski 
založbi, Velikani Himalaje.
Predstavnik PZS Uroš Vidovič se 
je udeležil generalne skupščine 
Evropske popotniške zveze ERA, 

ki je potekala v mestu Vršac v 
Srbiji. Delegate so med drugim 
seznanili z aktivnostmi na po-
dročju nove evropske pešpoti 
E12 in z novimi odseki evropskih 
pešpoti v vzhodni in jugovzho-
dni Evropi, ki zadevajo tudi 
Slovenijo. Gre za nadaljevanje 
evropske pešpoti E6 iz Slovenije 
na Hrvaško. 
PZS je svoje organe in planinska 
društva povabila k predlaganju 
imen za podelitev plakete 
Državnega sveta najzaslužnej-
šim društvenim delavcem in 
delavkam – prostovoljcem in 
prostovoljkam ter nato izmed 
prispelih predlogov podala 
skupni predlog na Državni svet.
Mladinska komisija (MK) je 16. 
novembra na Igu organizirala 
Zbor mladinskih odsekov. Na 
dveh okroglih mizah pred 
zborom so zbrani izvedeli nekaj 
koristnih informacij o tem, kje 
vse poiskati dodatna finančna 
sredstva za sofinanciranje svojih 
programov, kako uspešno 
kandidirati in napisati vlogo, in 
se spoznali z izkušnjami taborni-
kov, skavtov in planincev o tem, 
kako uspešno ohraniti planinsko 
dejavnost tudi med prehodom 
otrok iz osnovne v srednjo šolo. 
Najvišje priznanje MK PZS, 
imenovano Mladina in gore, je 
za izjemne dosežke pri delu z 
mladimi, ki se kažejo v kvaliteti 
in stalnosti dela ter razširjenosti 
planinstva med mladimi v 
lokalnem prostoru, prejelo 
Planinsko društvo Zabukovica. 
Isto priznanje je za življenjsko 
delo na področju planinstva 
mladih prejela tudi Dragica Onič 
(PD Poljčane). 9. novembra 2013 
so na OŠ Hajdina, OŠ Toneta 
Tomšiča Knežak in OŠ Gorje 
potekala regijska tekmovanja 
Mladina in gore, kjer so mladi 
planinci reševali naloge iz 
splošnih planinskih vsebin. 
Najboljše ekipe so se uvrstile na 
državno tekmovanje Mladina in 
gore, ki bo 11. januarja 2014 na 
OŠ Braslovče. Na treh lokacijah 
– v Hajdini, Gorjah in Knežaku 
– je svoje planinsko znanje na 
regijskem delu tekmovanja 
Mladina in gore merilo 80 ekip 
iz cele Slovenije, od katerih se 
je 28 najboljših uvrstilo na že 
25. državno tekmovanje, ki bo 
potekalo 11. januarja 2014 v 
Braslovčah.

Mladinci so predstavili tudi 
video napovednik nastajajo-
čega mladinskega planinskega 
filma, ki so ga v režiji filmskega 
društva Nina film snemali letos 
poleti v Bavšici. Premiera filma z 
naslovom V objemu gora je na-
črtovana v prihodnjih mesecih, 
o točnem datumu pa bodo 
gledalci pravočasno obveščeni 
na spletni strani PZS in MK PZS.
26. oktobra je v Kamniški Bistrici 
potekalo vsakoletno usklaje-
vanje inštruktorjev planinske 
vzgoje in drugih inštruktorjev, 
ki sodelujejo v procesu usposa-
bljanj vodnikov PZS. Program 
usklajevanja je bil v znamenju 
priprave gradiv za naslednji 
triletni cikel izpopolnjevanj 
oziroma licenčnih usposabljanj 
vodnikov PZS. 
Na rednem letnem zboru 
vodnikov PZS 2013 so se 23. 
novembra na Igu zbrali vodniki 
PZS. Najzaslužnejšim so podelili 
priznanja zaslužni vodnik PZS in 
častni vodnik PZS, pred zborom 
pa je potekala okrogla miza z 
aktualno temo Nadzor planin-
skih društev s strani tržnega 
inšpektorja.
Športni plezalci, pripadniki 
Slovenske vojske, so na nedav-
nem vojaškem tekmovanju 
2013 v Chamonixu dobili osem 
medalj: Mina Markovič dve zlati, 
Klemen Bečan dve srebrni, Maja 
Vidmar srebro in bron, prav tako 
Martina Čufar Potard.
Komisija za planinske poti je 
pozvala planinska društva in 
markaciste PZS k oddaji poročil 
o delu planinskih društev na 
planinskih poteh, poročil za re-
gistracijo markacistov in poročil 
pripravnikov markacistov. 
Komisija za turno kolesar-
stvo je pripravila in izvedla 
tradicionalno jesensko turo, 
ki je udeležence navdušila. Na 
tokratno potepanje so se podali 
proti Bohorju, obogatili pa so ga 
s spremljevalnim programom.
Dobrodošli seveda še naprej 
v naši dobri družbi – tudi na 
spletni strani PZS, www.pzs.si, 
ter družabnih omrežjih (Face-
book: http://www.facebook.
com/PlaninskaZvezaSlovenije, 
twitter: @planinskazveza), lahko 
pa namenite 0,5 % dohodnine 
našim goram, ne da bi vas to kaj 
stalo.

Zdenka Mihelič 

Najboljši športni 
plezalci sveta
16. in 17. novembra 2013 je 
bila športna dvorana Zlato 
polje v Kranju polna zagretih 
navijačev, saj so se za končne 
odločitve v svetovnem pokalu v 
športnem plezanju pod okriljem 
Mednarodne zveze za športno 
plezanje IFSC borili najboljši 
športni plezalci sveta. Že pred za-
ključkom današnje tekme je bilo 
jasno, da je naša Mina Markovič 
zmagovalka v skupnem seštevku 
svetovnega pokala v kombina-
ciji, kamor šteje pet najboljših 
tekem v dveh od treh disciplin 
(težavnost, balvani, hitrost), 
ni pa bila jasna razvrstitev na 
stopničkah v skupnem seštevku 
SP v težavnosti in pa seveda – na 
zadnji tekmi.
Najprej smo si gledalci ogledali 
ženski finale, torej 8 odličnih 
plezalk, med njimi tudi Majo 
Vidmar in Mino Markovič. Maja 
je kranjsko tekmo končala 
na osmem mestu, Mina pa 
na tretjem, po težavah v 
zgornjem delu finalne smeri, ko 
ji je, po njenih besedah, nekaj 
neodločnosti pobralo preveč 
moči za nadaljevanje. Na prvo 
mesto se je uvrstila Japonka 
Momoka Oda in na drugo Akiyo 

enainšestdeseti javno dostopni 
AED v tej regiji. 
Pobudo za namestitev AED in 
prispevek zanj je dala Andreja 
Voler, zdravnica pri GRS Koroške. 
V akciji so se združili PD Prevalje, 
ki je prispevalo večji del stroškov 
za nakup aparata, Občine Črna, 
Ravne na Koroškem in Prevalje, 
KKMD in KK Mislinjske doline, PD 
Velenje, PD Ravne, Alpinistični 
klub Ravne, Lovska družina (LD) 
Prežihovo, LD Pogorevc in števil-
ni podjetniki ter podjetja. 
"AED na Gori je pomemben v 
prvi vrsti zaradi oddaljenosti in 
seveda zaradi večje verjetnosti 
dogodka pri osebah, ki se 
svojega zdravstvenega stanja 
morda sploh ne zavedajo. Če gre 
za srčni zastoj, ki ga največkrat 
povzroči huda motnja srčnega 
ritma, potem je AED edina 
rešitev. Seveda je treba osebo 
oživljati že pred namestitvijo AED 
(ali prihoda ekipe NMP oziroma 
do trenutka, ko prizadeti začne 
dihati), nato pa slediti navodilom 
aparata. Časa je zelo malo, saj 

TNP
Ob zaključku 
leta v TNP
Javni zavod Triglavski narodni 
park (TNP) je 29. novembra 2013 
v Zeleni hiši v Kobaridu obeležil 
10-letnico vpisa Julijskih Alp v 
mrežo biosfernih območij. Leta 
2003 je urad UNESCA v Parizu 
sprejel sklep o vključitvi Julijskih 
Alp in TNP v mednarodno 
mrežo biosfernih območij MAB 
(Man and Biosphere – Človek 
in biosfera). Julijske Alpe so 
postale del svetovne mreže 
vzorčnih regij trajnostnega 
razvoja. Program MAB je 
namenjen raziskovanju vplivov 
človekovih dejavnosti na spre-
membe v življenjskem okolju 

Noguchi, prav tako z Japonske. 
Razvrstitev v skupnem seštevku 
SP v težavnosti pri ženskah je bil 
tako naslednji: 1. mesto Jain Kim 
(Koreja), 2. mesto Mina Markovič 
in tretje mesto Momoka Oda. 
Vseeno pa je bila Mina naju-
spešnejša v skupnem seštevku 
svetovnega pokala v kombinaciji 
in to že tretje leto zapored. Na 
drugo mesto se je uvrstila Akiyo 
Noguchi in na tretje Momoka 
Oda. Zvesti navijači, ki smo tudi 
letos zavzeto navijali, smo tako 
na podelitvi le slišali tudi sloven-
sko himno.
V moški finale se na žalost ni 
prebil nobeden od slovenskih 
tekmovalcev, tako da smo 
opazovali bitko med najboljšimi 
plezalci drugih držav. Na kranjski 
tekmi je tokrat zmagal Jakob 
Schubert (Avstrija), na drugo 
mesto se je povzpel Adam Ondra 
(Češka) in na tretje Sachi Amma 
(Japonska). Najboljšo uvrstitev 
med Slovenci je dosegel 
Jure Raztresen z 9. mestom. 
V skupnem seštevku SP v težav-
nosti so se moški uvrstili takole: 
Sachi Amma 1. mesto, Jakob 
Schubert 2. mesto in Ramon 
Julian Puigblanque (Španija) 
3. mesto. V kombinaciji je prvo 
mesto zasedel Jakob Schubert, 
drugo Sean McColl iz Kanade, 
tretje pa Sachi Amma.
Tekma je bila kot vedno odlično 
pripravljena, za kar je poskrbela 
Komisija za športno plezanje PZS.

Tina Leskošek

Avtomatični 
defibrilator tudi 
na Uršlji gori
Planinska postojanka na Uršlji 
gori, ki jo upravlja Planinsko 
društvo (PD) Prevalje, je 21. 
oktobra letos dobila avtomatični 
defibrilator (AED). Letno se v 
vpisno knjigo doma vpiše okoli 
30.000 obiskovalcev, letos pa sta 
že dva pohodnika umrla zaradi 
srčnega zastoja. Ob vhodu v 
planinski dom, ki je med vikendi 
in praznikih odprt tudi pozimi, 
so ga namestili predstavniki 
Koronarnega kluba Mežiške 
doline (KKMD), strokovne 
skupine za širitev mreže javno 
dostopnih avtomatičnih defi-
brilatorjev na Koroškem. To je že 

Mina Markovič na kranjski tekmi
Foto: Stanko Gruden

Ob namestitvi AED sta reševalca 
predstavila pravilno uporabo 
defibrilatorja.
Foto: Arhiv Koronarnega kluba 
Mežiške doline 

možgani brez kisika utrpijo 
nepopravljive okvare že po štirih 
do petih minutah. Pomembno je 
ljudi seznaniti s to napravo in jo 
predstaviti skupaj z oživljanjem. 
Tako prisotni spoznajo, da s tem 
aparatom ni mogoče škoditi 
bolniku," je povedal Peter Kordež 
iz KKMD, ki pripravlja predsta-
vitve delovanja AED po šolah 
in drugih ustanovah. Uporabo 
AED je Kordež pred domom na 
Uršlji gori planincem predstavil 
skupaj z reševalcem Primožem 
Krajncem. Oba sta zaposlena v 
Zdravstveno-reševalnem centru 
Koroške.
Na Koroškem so od leta 2007 de-
fibrilatorje uporabili že 32-krat, 
z njimi so šestim ljudem rešili 
življenje. V KKMD med točkami, 
kjer naj bi bili nameščeni AED, 
izpostavljajo tudi planinske koče. 
Na Uršlji gori, ki je priljubljen 
izletniški cilj tudi med kolesarji, 
ker na vrh pripelje za promet 
zaprta gozdna cesta, je za zdaj 
nameščen prvi oziroma edini 
AED med koroškimi vršaci.1

Andreja Čibron Kodrin

in spodbujanju trajnostnega in 
sonaravnega razvoja. Podpira 
dejavnosti varovanja naravnih 
vrednot in kulturne dediščine.  
V TNP so bile v okviru tega 
programa v desetih letih 
izvedene pomembnejše razi-
skave in projekti o obiskovanju 
parka, evidentiranju kulturne 
dediščine, stavbni tipologiji, o 
vplivu človekove dejavnosti na 
spremembo ekosistemov (npr. 
3000 let železarstva v Julijskih 
Alpah in posledice zaraščanja 
pašnih planin). Izvedenih je bilo 
več izobraževalnih aktivnosti za 
mlade z območja MAB, poleg 
tega je bilo sofinanciranih več 
publikacij. Program vključuje 
tudi čezmejno sodelovanje z 
italijanskim Naravnim parkom 
Julijsko predgorje na področjih 
spremljanja stanja divjadi, 
izobraževanja in skupne 

1 Po podatkih PZS je en defibrilator 
nameščen tudi v planinskem 
domu na Kredarici. (op. ured.).

Spoštovane bralke in bralci Planinskega vestnika!  
Za nami je še eno leto, polno izpolnjenih in tudi neizpolnjenih 
želja … Naj se v letu 2014 izpolnijo vse tiste, ki se še niso,  
in vse tiste, ki se bodo šele rodile. Varen korak vam želimo, 
kamor koli vas ponese! Srečno!

Uredništvo 

http://www.pzs.si
http://www.facebook.com/PlaninskaZvezaSlovenije
http://www.facebook.com/PlaninskaZvezaSlovenije

